
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-10/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 13.11.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Baláš, Čechovská,  Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Velenský Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:, Česák, Jindra, Novotný, Dvořák, Vokoun 
Omluveni: Pokorná (z), Harbichová (s), Holický (s) 

 
Hosté: (bez titulů):Süss, Kračmar, Kovář, Jurák 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Hlasování o programu zasedání 13.11.2012: (16-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Program zasedání 13.11.2012. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání 9.10.2012. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 9.10.2012: (16-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 9.10.2012 

 

3. Vystoupení člena vedení UK FTVS 

- Pan děkan informoval, že školní rok byl uzavřen bez problémů. Dále pan děkan 

informoval, že na fakultě probíhaly stavební úpravy, které se oproti plánu trochu protáhly, 

což znamenalo pro zaměstnance určité komplikace, ale celá akce je již dotažena do konce 

a stavební firma za zpoždění dostala sankce ve formě penále. 

Z oblasti vědy pan děkan informoval, že byl schválen již i druhý projekt PRVOUK (první 

č.039 byl schválen již v létě). Celý projekt má jeden rok na splnění a obhajobu. Pan děkan 

konstatoval, že není spokojen se stavem zahájení prací na projektech PRVOUK, kdy 

společenskovědní projekt byl zahájen k 1.7.2012. Pan děkan chce v projektech PRVOUK 

dát maximální důraz na spolupráci. Proběhla oficiální schůzka koordinátorů jednotlivých 

fakult, kde se jasně deklaroval směr bádání do oblasti základního výzkumu jak v pohledu 

realizace, tak i publikačních výstupů. V rámci naší fakulty je třeba činnost nejen zahájit, 

ale hlavně zvýšit intenzitu zapojení. Pan děkan vyjádřil nespokojenost s tvorbou týmů. 



Původní projekt UNCE byl směřován na cílovou skupinu pracovníků post doc a v situaci, 

kdy projekt UNCE nevyšel, tak v programech PRVOUK je zařazena pouhá polovina 

původně navrhovaných pracovníků. Pan děkan zdůraznil, že finanční prostředky „na vědu“ 

jsou dány a nebudou navýšeny. Jediná cesta je hledat zdroje financování jinde a jednou 

z cest je kontrahovaný výzkum. Příští rok skončí Výzkumný záměr a je potřeba hledat jiné 

zdroje financí, aby se vykryly ztráty po skončení financování VZ. Je zapotřebí přivést 

smlouvy se subjekty z prostředí sportovních svazů, zdravotnických zařízení apod. Jako 

příklad pan děkan uvedl rozjednanou smlouvu s univerzitou v Bonnu v rámci 7.RP 

směřovanou na oblast seniorů. Vedením projetu pověřilo vedení fakulty prof. Bunce. 

Vedení fakulty dále připravuje smlouvu s hokejovým a fotbalovým svazem a dále se 

zaměřuje na ČSTV a ČOV, kde v současné době dochází v rámci nových voleb 

k zásadním změnám. Pan děkan informoval o schůzce v Kongresovém sále s novým 

předsedou ČOV p.Kejvalem, která se bude zaměřovat na vize Olympijského výboru. Pan 

děkan srdečně pozval všechny zástupce akademické obce k účasti a k možnosti představit 

fakultu směrem k vedení ČSTV a ČOV. 

V závěru pan děkan informoval o záměru vedení fakulty rekonstruovat dvůr fakulty, ale 

zaměření a výslednou podobu by měla prodiskutovat celá akademická obec. 

Diskuze: 

Senátor Vomáčko položil dotaz ohledně stavby nové haly. Pan děkan vysvětlil, že mimo 

některých vizí na možnosti rozšiřování areálu, by na stávající stavbu haly měly být 

finanční prostředky na UK. 

Předsedkyně AS Kohlíková položila dotaz na finance projektu PRVOUK na rok 2013. Pan 

děkan odpověděl, že finanční krytí na rok 2013 je garantované. 

4. Stav vyhlášení voleb do AS FTVS UK. 

Zprávu přednesl předseda Volební komise Jurák a informoval, že bylo podáno 42 návrhů, 

25 za zaměstnaneckou část a 17 za studentskou část. Jeden kandidát za zaměstnaneckou 

komoru nesplňoval kritéria člena akademické obce (pracovním zařazením byl na místě 

vědeckém) a proto nemohl být na kandidátku zařazen. 

Volby proběhnou dle vyhlášení ve dnech 20.-21.11 v době od 10 do 14 hod v místnosti 

H160 (vedle kanceláře pana tajemníka). Místnost je oproti minulým volbám jiná, protože 

malá zasedací místnost je v jednom z uvedených dnů obsazena a bylo rozhodnuto, aby 

volby byly oba dny ve stejné místnosti. Studentská část bude volit ve vestibulu fakulty. 

Změny, které jsou oproti minulým pravidlům lze shrnout do několika bodů: kandidátem 

může být pouze člen akademické obce s pracovním úvazkem alespoň 0,1. Pro platnost 



kandidatury stačí jeden podpis jiného člena akademické obce. Studenti DS s pracovním 

úvazkem mohou volit pouze v jedné části AS. Techničtí pracovníci fakulty nemají právo 

volit, nejsou členy akademické obce. Seznam všech kandidátů bude vyvěšen na WEB 

fakulty a kandidáti mají možnost využít prostor pro zveřejnění svých tezí. Do termínu 

voleb je nutné vyřešit postavení studentů vojenského oboru na FTVS UK. Všichni 

zaměstnanci vojenského oboru jsou spojeni pracovně právním vztahem s Ministerstvem 

obrany, ale u studentů vzhledem k tomu, že mají index lze předpokládat, že jsou 

rovnoprávní studenti UK. Z diskuze vyplynulo, že je nutné získat vyjádření UK o 

postavení těchto studentů. Proděkan Kračmar položil dotaz na studenty DS a jejich 

explicitní postavení v rámci studentské  části. Senátor Kaplan vysvětlil, že studenti DS 

nemají v rámci studentské části  žádné zvláštní postavení a zastoupení studentů je 

v případě možnosti poměrové jak k pregraduálnímu, postgraduálnímu studiu, tak i 

vzhledem k oboru. 

Senátor Vomáčko zkonstatoval, že postavení studentů vztahujících se k Ministerstvu 

obrany a případně Ministerstvu vnitra je nutné legislativně dořešit. Tajemník AS FTVS 

přislíbil, že se zajistí názor Volební komise UK (doc. Sucharda) případně tajemníka AS 

UK /mgr. Feranc). Předseda Volební komise FTVS Jurák položil dotaz, zda-li je možné 

hlasovat elektronicky. Tajemník AS FTVS Zahálka odpověděl, že to možné není, 

nedovoluje to Volební a jednací řád AS UK. 

5. Hospodaření fakulty 2012 

Zprávu o hospodaření přednesl předseda Ekonomické komise Vomáčko a informoval o 

setkání členů komise s tajemníkem fakulty. Všechny podkladové materiály byly rozeslány 

jak členům Ekonomické komise, tak byly k dispozici všem členům AS FTV UK. Stav 

hospodaření k 30.9. je ve schodku 4 mil. Kč, ale ve spojení s doplňkovou činností je 

výsledek nulový (tedy vyrovnané hospodaření). V měsíci září nedorazil příspěvek na 

studenty, což vyvolalo propad o 8 mil. Kč. V rámci čerpání jednotlivých pracovišť, z větší 

části se jedná o nedočerpání finančních prostředků vzhledem ke konkrétnímu měsíci 

uzávěrky a to někde i pod hranici 75%. Stav s nečerpáním je i v oblasti NEIV. Předseda 

Ekonomické komise konstatoval závěry k diskuzi ohledně rekonstrukce prostor určených 

k pronájmu pro FHS a místností DS. Celkové investice bezmála ve výši 3 mil. ve vztahu 

k příjmům 1 mil. o dobu pronájmu 3 let (také 3 mil.) nevypadají na první pohled výhodně, 

ale po odchodu FHS zůstanou fakultě rekonstruované prostory. Poslední částí hospodaření 

jsou energie, kde se očekává snížení nákladů vzhledem ke změně dodavatele vybraného 

pro celu univerzitu. 



Pan děkan doplnil informaci o nákupu investičních přístrojů do konce roku. Jedná se o 

opravu zařízení Kistler pro pracoviště LSM, nákup nového rozšiřujícího modulu Cybex 

pro měření izokinetických sil v oblasti trupu pro pracoviště LSM a nákup kinematického 

analyzátoru Qualisys pro pracoviště Centra DS a BEZ. 

Dále pan děkan informoval o Opatření děkana, na které spousta pracovníků nereagovala, 

které se týká převedení pouze 5 dnů zbylé dovolené do dalšího kalendářního roku. 

Předsedkyně AS FTV Kohlíková položila dotaz, zda-li se to týká jen akademických 

pracovníků a nebo i THP. Pan děkan vysvětli, že se to týká všech zaměstnanců. Senátor 

Janák navrhl, že by bylo dobré vzdát hold vedení fakulty a poděkovat za provedenou 

výstavbu o opravy prostor na fakultě. Senátor Janák byl vyzván, aby uvedený podnět 

připravil pro další zasedání. 

6. Svěření pozemků do správy Fakulty tělesné výchovy a sportu UK 

Předsedkyně AS FTVS UK Kohlíková přednesla materiál, který předložil tajemník fakulty 

Fořter (který se z jednání AS FTVS omluvil). Materiál se týká svěření pozemků do správy 

Fakulty tělesné výchovy a sportu v oblasti Horní Malá Úpa. Senátor Janák položil dotaz, 

zda-li jsou tam na uvedených pozemcích nějaké závazky. Tajemník AS FTVS Zahálka 

odpověděl, že se jedná o pozemky, o které se fakulta stejně stará a na druhou stranu i 

využívá, takže se z faktického hlediska nic nemění. Pan děkan vysvětlil, že jde víceméně o 

formální záležitost, protože UK je vlastníkem všech nemovitých věcí, které spravují 

jednotlivé fakulty a součásti. 

Usnesení: Akademický senát Fakulty tělesné výchovy a sportu projednal na svém zasedání 

13.11.2012 (Zápis č.j.: AS-10/2012) svěření pozemků do správy Fakulty tělesné výchovy a 

sportu na základě smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí ze správy PF ČR do 

vlastnictví Univerzity Karlovy v Praze, jejímž předmětem byl převod pozemků parc.č. 

300/24 a 300/25, vše v k.ú. Horní Malá Úpa, obec Malá Úpa, pro potřeby Fakulty tělesné 

výchovy a sportu. AS FTVS vyjádřil ke svěření pozemků do správy Fakulty tělesné 

výchovy a sportu kladné stanovisko. 

 

7. Opatření děkana č. 8/2012 “Výše stipendia za vynikající studijní výsledky dosažené v 

akademickém roce 2011/2012 a 2012/13”  

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková informovala o Opatření děkana č. 8/2012 „Výše 

stipendia za vynikající studijní výsledky dosažené v akademickém roce 2011/2012 a 

2012/13”. Předseda Studijní komise Hojka přednesl kladný názor komise k předloženému 

dokumentu. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková položila dotaz, jak je ošetřeno, pokud 



student dostane výplatu stipendia a ukončí studium. Pan děkan vysvětlil, že je to ošetřeno 

smlouvou se studentem. 

AS FTV UK bere Opatření děkana č. 8/2012 „Výše stipendia za vynikající studijní 

výsledky dosažené v akademickém roce 2011/2012 a 2012/13” na vědomí. 

8. Podmínky přijímacího řízení do DS 

Proděkan Kračmar přestavil materiál a vysvětlil formu předloženého materiálu. Vystoupil 

předseda Studijní komise Hojka a konstatoval, že materiál představuje snahu o jednotnost 

ve všech případech přijímacího řízení. Úkolem je schválení obsahu materiálu a samotné 

vyřešení je záležitostí proděkana. 

Proděkan Kračmar vysvětlil, že pro pregraduální formu studia existuje tištěná forma 

dokumentu a v tuto chvíli se jedná o obsah materiálu, který je součástí WEB aplikace. 

V případě schválení dokumentu bude obsah nahrán do SIS. Předsedkyně AS FTVS 

Kohlíková informovala, že pokud byl obsah projednán na RUK, tak existuje předpoklad, 

že je materiál v pořádku. 

Hlasování o obsahu materiálu pro WEB „Podmínky přijímacího řízení do DS“ oboru 

Kinantropologie (16-0-0) 

Hlasování o obsahu materiálu pro WEB „Podmínky přijímacího řízení do DS“ oboru 

Biomechanika (16-0-0) 

9. Organizační řád 

K uvedenému bodu vystoupil proděkan Kovář a informoval o celém průběhu jednání se 

zástupci od června letošního roku, kdy během letních prázdnin proběhla schůzka na které 

mimo proděkana byl tajemník fakulty a za AS FTVS UK jeho předsedkyně Kohlíková a 

senátor Zahálka. Dále proděkan Kovář připomenul mailovou komunikace se senátorem 

Zahálkou ohledně směřování Organizačního řádu. Jak sdělil pan proděkan Kovář, svolal 

v minulých dnech schůzku pouze s dalším zástupcem AS FTVS UK senátorem Vomáčko, 

jejímž výstupem je záměr vedení projednávat Organizační řád až s nově zvoleným AS. 

10. Vnitřní předpisy 

Člen Legislativní komise AS FTVS UK Kaplan informoval, že v rámci AS UK došlo ke 

schvalování vnitřních předpisů, kdy Statut FTVS UK byl schválen s výhradami a ostatní 

Vnitřní předpisy byly vráceny s připomínkami. Předsedkyně AS FTVS UK Kohlíková 

konstatovala, že všichni členové AS FTVS předložené dokumenty dostali k dalšímu 

projednání.. Pan děkan vznesl protest proti dalšímu projednávání uvedeného bodu, protože 

on nebyl o projednávání vnitřních předpisů informován a ze strany AS FTVS nebyl učiněn 



žádný krok pro dohodu s vedením fakulty. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková upozornila, 

že uvedené dokumenty byly panu děkanovi doručeny přímo z AS UK, protože byly 

adresovány jak na předsedu AS FTVS UK, tak na pana děkana. Pan děkan konstatoval, že 

vzhledem k tomu, že nebyla vyvinuta iniciativa se nad předloženými dokumenty sejít AS 

FTVS nemá zájem dotáhnout legislativní proces do konce. 

Člen Legislativní komise AS FTVS UK Kaplan se panu děkanovi veřejně omluvil a 

situaci, že nepožádal pana děkana o jeho vyjádření považuje za svoji osobní chybu a 

uvedený bod stáhnul z jednání. 

11. Různé: 

Senátor Novotný položil dotaz za studentskou část AS FTVS, jak to vypadá s přidělením 

místnosti pro potřeby AS FTVS, kterou přislíbil pan tajemník. Pan děkan konstatoval, že 

kompetentní osobou pro přidělení místnosti je on a že do příštího zasedání celou věc 

vyřeší. 

 

Zapsal: Zahálka  

 Za AS FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
 doc. PaedDr. Bronislav Kračmar, CSc., proděkan pro vědu 
  PhDr. Karel Kovář, Ph.D. proděkan pro rozvoj 

  Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


